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Vláda ztratila mandát k přípravě vysokoškolského zákona

26.3.2009, 21:00, pořad: Stalo se dnes

Stanislava RAUPACHOVÁ, moderátorka
--------------------
Vláda po vyslovení nedůvěry ztratila mandát k přípravě vysokoškolského zákona. Říká to ministr školství Ondřej Liška,
ale i rektor Univerzity Karlovy Václav Hampl. Ve Stalo se dnes zdravím ministra školství Ondřeje Lišku, dobrý večer.

Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
Dobrý večer.

Stanislava RAUPACHOVÁ, moderátorka
--------------------
Vláda, ve které jste, dnes podala demisi. Znamená to, že práce na novém vysokoškolském zákonu končí?

Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
Nekončí, ale rozhodně přestává platit ten kalendář, kterého jsme se drželi, jakožto vláda s mandátem. Já si myslím, že ta
shoda, rámcová shoda je docela jasná. Myslím si, že většina akademické obce je už dnes přesvědčena o tom, že změny
ve vysokoškolském systému vzdělávání jsou nasnadě, že je potřeba jej otevřít, modernizovat, diverzifikovat a podpořit
jeho kvalitu a špičkovost tak, abychom se dostali minimálně na úroveň zemí OECD nebo i mezi tu špičku. A proto je
potřeba v té debatě o systémových změnách pokračovat. Kdybych to chtěl shrnout jednou větou, ten kalendář, kdy se
měl připravit zákon o terciárním vzdělávání a předložit jej na závěr tohoto roku vládě a parlamentu, ten samozřejmě
neplatí. K tomuto již mandát nemám. Ale myslím si, že debata o systémových změnách v terciárním systému vzdělávání
měla pokračovat.

Stanislava RAUPACHOVÁ, moderátorka
--------------------
Jak daleko jste s tedy přípravou toho zákona?

Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
My jsme nyní ve fázi přípravy věcného záměru zákona, který předchází tomu paragrafovanému znění. A na začátku
tohoto roku, v lednu jsme ustavili pracovní skupinu, kde jsou zastoupeni jak úředníci ministerstva školství a jeho experti,
tak zástupci Rady vysokých škol a České konference rektorů. A ti se už několikrát setkali a mají se setkat ještě jednou za
týden nad debatou o tom, jak mají vypadat základní parametry tohoto věcného záměru zákona. A ti se tedy setkají a na
začátku dubna já zveřejním výsledky této práce tak, abych je mohl položit na stůl svému následovníkovi či následovnici
a on mohl nebo ona mohla pokračovat v debatě o tom, jak mají vypadat změny ve vysokoškolském vzdělávání v České
republice. Nejsme ale už a nebudeme ohraničeni a omezováni žádnými termíny a debata může svobodně pokračovat
dále.

Stanislava RAUPACHOVÁ, moderátorka
--------------------
Akademická obec vám ale vyčítá, že nejste schopni vést s univerzitami diskusi.

Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
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--------------------
Já si myslím, že to rozhodně není pravda. Já vedu osobně i mí experti a úředníci vedli více než rok debatu, strukturovanou
debatu, jak s Českou konferencí rektorů, Radou vysokých škol, celou řadou zástupců a iniciativ z prostředí vysokých
škol. A nyní jsme se dostali do fáze, kdy v jedné pracovní skupině sedí jak ministerstvo a jeho experti, tak rektoři šesti
vysokých škol a další zástupci vysokoškolského prostředí. A myslím si, že se nám podařilo dospět v řadě ohledů k
důležitým změnám a vlastně souhlasu a souladu nad těmito změnami. Zůstávají samozřejmě věci, ve kterých stále máme
diferenci, ve kterých máme názorové rozdíly. Ale ty lze odstranit jedině diskusí a já jsem opakovaně řekl v minulosti, že
pokud by se takové shody nepodařilo dosáhnout, tak bych ani žádnou reformu a žádný zákon o terciárním vzdělávání
vládě nepředkládal.

Stanislava RAUPACHOVÁ, moderátorka
--------------------
Dobře, děkuji ministrovi školství Ondřeji Liškovi. Hezký večer.

Ondřej LIŠKA, ministr školství /SZ/
--------------------
Děkuji vám, dobrou noc.


